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Protokół nr LI/2023 z LI sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r.  
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.32 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (obecnych  
13 radnych, nieobecna na całej sesji radna M. Eckhoff, nieobecna na początku sesji radna  
M. Łaskarzewska, lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji) i przekazał 
informacje o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta, obsługa prawna oraz inni 
przedstawiciele UM i jednostek organizacyjnych, a także mieszkańcy. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie Sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 

VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok; 
3. skargi na działania Dyrektora Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej. 

VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Sprawy różne.  

IX. Wolne wnioski.  
X. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (2) 
Magdalena Eckhoff, Małgorzata Łaskarzewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr L/2023 z L sesji RM przeprowadzonej 27 kwietnia 2023 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy L sesją RM 
przeprowadzoną 27 kwietnia 2023 r. a LI sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
O godz. 18.43 do obrad RM dołączyła radna M. Łaskarzewska. Obecnych 14 radnych.  
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V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że czas pomiędzy sesjami poświęcił z pracownikami UM 
na logistyczne przygotowanie sesji, które mają być poświęcone uchwalaniu Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta. Dodał, że zapewne będą to dwie soboty w 
czerwcu i w lipcu.  

Następnie Przewodniczący RM odczytał swoją odpowiedź na przedstawione przez radną  
M. Łaskarzewską na poprzedniej sesji zdania odrębne do podjętych przez RM w dniu 30 marca  
2023 r. dwóch uchwał: 

- uchwały ws. odwołania radnej Małgorzaty Łaskarzewskiej z pełnionej przez nią funkcji 
przewodniczącej Komisji Skarg, wniosków i Petycji oraz  

- uchwały ws. rozwiązania doraźnej Komisji RM ds. Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Podkowa Leśna. 

Odczytana informacja stanowi załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. 

Przewodniczący RM poinformował także, że do RM wpłynęły:  

- pozytywna opinia RIO nt. wniosku KR o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2022 rok, 

- sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 
2022 roku, 

- pismo Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Warszawie ws. przekazanej mu 
uchwale Nr 380/XLIX/2023 RM z dnia 30 marca 2023 r. ws. przyjęcia stanowiska dotyczącego 
wstrzymania eksploatacji gospodarczej Lasu Młochowskiego, informujące, że zaprzestanie realizacji 
planu urządzenia lasu nie jest możliwe, 

- wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie stwierdzający nieważność części 
uchwały z 2008 r. ws. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w odniesieniu do jednej 
z działek położonych na terenie miasta, w graniach ewidencyjnych użytku leśnego, 

- pismo mieszkańca dot. złożonej przez niego uwagi do projektu studium miasta. 

Wszystkie ww. dokumenty zostały przekazane radnym. 

Ponadto: 

- radna M. Łaskarzewska złożyła projekt uchwały ws. ustanowienia pomników przyrody - przekazano 
KSS i KGiR celem zaopiniowania, 

- Burmistrz Miasta ogłosił konsultacje projektu uchwały ws. Statutu Miasta opracowanego przez 
Komisję ds. Statutu Miasta. Uprawnione podmioty mogą zgłaszać swoje uwagi do tego dokumentu do 
dnia 5 czerwca br. 

 
VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR  
o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał ws. zmian w WPF i w budżecie 
zostały zaopiniowane przez KGiR pozytywnie jednogłośnie w obecności wszystkich członków Komisji. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Eckhoff 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 390/LI/2023. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Eckhoff 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 391/LI/2023. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora Centrum Kultury i Inicjatyw 
Obywatelskich w Podkowie Leśnej 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że skarga została skierowana do rozpatrzenia przez 
KSWiP. 
Przewodniczący KSWiP W. Żółtowski przedstawił stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie do 
projektu uchwały – skarga bezzasadna.  
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Eckhoff 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 392/LI/2023. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania 
radnych w formie pisemnej. 
 
VIII. Sprawy różne 
 
Radny S. Lasota zapytał o postęp prac w zakresie zmiany organizacji ruchu w Mieście i o Strefę 
Płatnego Parkowania – czy realny jest termin 1 września.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że zakłada, że wykonawca zakończy prace w lipcu. Jeśli 
natomiast chodzi o wdrożenie bezpośrednio po wakacjach, to Burmistrz ma wątpliwości, czy jest to 
dobry termin, aby wprowadzać taką rewolucję i rozważa, czy nie przesunąć tego terminu o kilka 
tygodni.  
 
Radny S. Lasota zadał pytanie odnośnie projektowanej trasy rowerowej wzdłuż ul. Kolejowej – jaka 
będzie nawierzchnia i czy będzie to cała ul. Kolejowa.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że nie jest to cały odcinek ul. Kolejowej. Cały odcinek tej ulicy 
zaprojektowany jest jako ciąg pieszo-jezdny, a na odcinku ul. 11 Listopada – Sosnowa jest 
zaprojektowany tylko węższy ciąg pieszo-rowerowy, bez jezdni. Projekt pochodzi z lat 2017-2018.  
W 2021 r. został złożony wniosek o dofinansowanie na dwa pozostałe odcinki. W ramach 
dofinasowania oprócz ul. Kolejowej jest jeszcze dofinasowanie na odcinek ścieżki rowerowej od stacji 
WKD Podkowa Leśna Zachodnia przez pustą działkę do ul. Gołębiej w Owczarni. Jeśli będą środki,  
to zostanie dokończona ul. Kolejowa, ale będzie to poruszanie się na zasadach ogólnych po drogach 
publicznych.  
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Nawiązując do złożonego przez radną M. Łaskarzewską projektu uchwały ws. ustanowienia pomników 
przyrody, radny S. Lasota poprosił Panią Skarbnik o przygotowanie materiałów niezbędnych do 
dyskusji nt. kosztów, jakie Miasto będzie ponosiło z tego tytułu (ile obecnie jest pomników przyrody i 
jakie Miasto poniosło koszty w związku z ich pielęgnacją na przestrzeni np. ostatnich 15 lat).  
Przewodnicząca KGiR B. Majewska powiedziała, że przygotuje z UM stosowne materiały na kolejne 
posiedzenie KGiR.  
 
Radna M. Łaskarzewska przekazała wnioski i uwagi mieszkańców: 
- Miasto nie przestrzega procedury wywieszania flagi państwowej - np. podobno flagi nie były 
wywieszone w dniu 8 maja (radnej w tym czasie nie było w Podkowie, więc nie może tego 
potwierdzić),  
- na terenie Miasta są napisy/znaki szkalujące np. Burmistrza, wojsko i policję – pytanie jakie są 
procedury zamalowywania tych znaków, bo szkodzi to przestrzeni publicznej i nie jest zgodnie z 
przepisami; należałoby także zamalować graffiti znajdujące się na budynku UM, 
- mieszkańcy z ul. Jeżej i Kreciej proszą o wyrównanie tych ulic, bo nie da się nimi jeździć, 
- przy kiosku warzywnym znajdującym się przy kolejce WKD nisko wiszą jakieś kable – warto je 
usunąć.  
Burmistrz Miasta powiedział, że flagi na terenie Miasta wisiały do dnia 9 maja, zatem przekazana 
radnej przez mieszkańca informacja nie jest prawdziwa. Jeśli chodzi o ul. Krecią i Jeżą, to m.in.  
w mediach społecznościowych zostało podane, że Miasto ogłasza przetarg na destrukt na tych 
ulicach, nie będą więc one teraz wyrównywane. W kwestii napisów – jeden jest na budynku, który nie 
należy do Miasta, a właściciel twierdzi, że napis nie przeszkadza w funkcjonowaniu urządzenia. Jeśli 
chodzi o graffiti znajdujące się na budynku stanowiącym własność miasta, to potrzebna jest decyzja 
Konserwatora Zabytów, aby pomalować elewację i o taką UM wystąpił. Natomiast znaki faszystowskie 
powinny być zgłaszane bezpośrednio do UM, aby można było dokładnie ustalić ich lokalizację. Kable 
oświetleniowe po ozdobach świątecznych, jeśli opadają z drzew, są podcinane na bieżąco.  
Kable światłowodowe leżą w gestii operatorów - Miasto występuje o ich uprzątnie, ale najczęściej 
prośby te są mało skuteczne. 
 
Na pytanie radnej E. Baruckiej, czy w budynku Komisariatu Policji - tam, gdzie będzie przenoszone 
archiwum UM - znalazłoby się miejsce na archiwum społeczne znajdujące się w siedzibie 
Towarzystwa Przyjaciół Miasta Ogrodu Podkowa Leśna, Burmistrz Miasta odpowiedział, że nie będzie 
takiej możliwości (nie zezwalają na to przepisy dot. tworzenia zasobów archiwów administracyjnych). 
 
Radna E. Barucka zapytała, czy jest przewidziana dyskusja nt. funkcji projektowanego budynku przy 
ul. Jeleniej.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że tak. Dodał, że będzie możliwość rozmowy z architektem jeszcze na 
etapie tworzenia projektu funkcjonalnego.  
 
Radna A. Olejniczak-Siara poruszyła temat utrzymania porządku w pasie ul. Brwinowskiej (droga 
powiatowa). Mieszkańcy zgłaszają, że podczas czyszczenia ulicy unosi się ogromna ilość pyłu 
(ciężkie urządzenia, które czyszczą ulice na sucho podnoszą tumany kurzu). Radna zapytała, czy 
Miasto ma wpływ na Powiat w kwestii sposobu czyszczenia ulic, tzn. aby odbywało się to w mniej 
uciążliwej technologii.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że możemy o to poprosić. Urządzenia te mają zraszacze. 
 
Wiceprzewodnicząca M. Janus poprosiła o wyrównanie ul. Ogrodowej (dojazd do cmentarza), a w 
niedalekiej przyszłości także o jej utwardzenie.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że ulica ta jest przewidziana do destruktu. Wkrótce zostanie ogłoszony 
przetarg. Prace zostaną wykonane prawdopodobnie w czerwcu. 
 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska wróciła do tematu budynku przy ul. Jeleniej. Zapytała o ramy 
czasowe. Powiedziała, że chciałaby zrobić posiedzenie KGiR poświęcone temu tematowi.  
Burmistrz Miasta powiedział, że w dowolnym momencie można zrobić posiedzenie odnośnie historii 
tej inwestycji i poruszyć na nim temat wytycznych przekazanych architektowi. 
 
Radny W. Sancewicz zapytał o walkę z rdestowcem sachalijskim (syzyfowa praca). Na terenie Miasta 
jest dużo skupisk tej rośliny, np. przy cmentarzu.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że podkaszanie planowane jest na początek czerwca. Niestety rośliny 
odrastają. Do tej pory Miasto nie stosowało środków chemicznych.  
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Żadnych wniosków nie zgłoszono. 
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X.  Zamknięcie sesji 
 
O godz. 19.24 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął 
LI sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/          /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa 

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Odpowiedź Przewodniczącego RM na zdania odrębne radnej M. Łaskarzewskiej 

 
 
 
 


